
 

Spółgłoski miękkie zapisujemy przez "i" (zi, si, ni, ci) 

lub przez kreskę nad literą (ź, ś, ń, ć) 

. 

Spółgłoskę miękką ź, ś, ń, ć (z kreską) piszemy: 

 

1. Na końcu wyrazów (gałąź, łoś koń, paproć) 

    2. Przed spółgłoską (źrenica, śruba, bańka, ćma) 

 

Spółgłoskę miękką zi, si, ni, ci (przez i) piszemy: 

Przed samogłoskami: 

(ziarno, siano, niania, ciepło) 

PAMIĘTAJ! Gdy po zi, si, ni, ci występuje samogłoska, 

traktujemy zi, si, ni, ci jako 1 głoskę! (2 litery, 1 głoska) 

przykłady:  

       ziarno: zi - a - r - n - o (6 liter, 5 głosek) 

siano: si - a - n - o (5 liter, 4 głoski) 

   niania: ni - a - ni - a (6 liter, 4 głoski) 

     ciepło: ci - e - p - ł - o (6 liter, 5 głosek) 

 
 


